

Актуальные проблемы привлечения к административной ответственности за невыполнение правил поведения при чрезвычайной ситуации или угрозе ее возникновения

Канунникова Наталья Геннадьевна,
*начальник кафедры государственных и гражданско-правовых дисциплин
Северо-Кавказского института повышения квалификации (филиал)
Краснодарского университета МВД России,
кандидат юридических наук, доцент, полковник полиции
360016, Кабардино-Балкарская Республика, г. Нальчик, ул. им. Т.К. Мальбахова, д. 123
e-mail: natali6977@yandex.ru*

В статье исследуются существующие проблемы административной ответственности за невыполнение правил поведения при чрезвычайной ситуации или угрозе ее возникновения в условиях пандемии коронавирусной инфекции (COVID-19). Автор анализирует нормативные требования и практические особенности привлечения к ответственности, формулирует предложения по ужесточению санкций ст. 20.6.1 КоАП РФ, предусмотренных за совершение указанного правонарушения.

Ключевые слова: административная ответственность, невыполнение правил поведения при чрезвычайной ситуации, угроза возникновения чрезвычайной ситуации, режим повышенной готовности, распространение коронавирусной инфекции (COVID-19).

The Current Issues of Imposition of Administrative Sanctions for Failure to Observe the Code of Conduct in Case of an Emergency or Its Threat

Kanunnikova Natalya G.
*Head of the Department of State, Civil and Legal Disciplines of the North Caucasian Institute
of Advanced Training (Branch) of the Krasnodar University of the Ministry of the Interior of Russia
PhD (Law), Associate Professor, Police Colonel*

The article examines the current issues of administrative liability for failure to observe the code of conduct in case of emergency or its threat in the setting of the coronavirus infection pandemic (COVID-19). The author analyses the regulatory requirements and practical specific features of bringing to liability, makes proposals on toughening of sanctions of Article 20.6.1 of the Administrative Offense Code of the Russian Federation for the said offense.

Keywords: administrative liability, failure to observe the code of conduct in case of emergency, emergency threat, high-alert mode, coronavirus infection (COVID-19) spread.